
POGOVOR S KARLOM LIPIČEM SEKRETARJEM OBČINSKE ORGANIZACIJE ZKS - STRANKE
DEMOKRATIČNE PRENOVE

Vsi še niso dojeli novega časa
Kot v tržnem gospodarstvu tudi za nas velja misel, da po starem
ne gre več, in prej ko nam bo to spoznanje prišlo do živega, tem
boljši in hitrejši bodo naši uspehi. Te misli zasledimo tudi med
sklepi 11. kongresa ZKS, ki so seveda zelo podkrepljeni z kon-
kretnimi argumenti. V zvezi s tem, zlasti pa ob sprejetju volilnega
programa ZKS - stranke Demokratične prenove, občine Ljub-
Ijana Center smo zaprosili za pogovor sekretarja OKZKS tovariša
Karla Lipiča. Našim bralcem naj bi na kratko predstavil volUni
program za leto 1990.

Vprašanje: Znanoje, da stare in
nove stranke pred volitvami piše-
jo svoje programe. Sicer pa že
davno velja miselnost, da smo pri
pisanju programov bolj uspešni
kot pozneje pri njih realizaciji. Ali
bo tokrat drugače?

Odgovor: Res je veliko nalog,
ki so nastajale v različnih obdob-
jih nismo mogli v celoti uresniči-
ti, vendar smo, zlasti v zadnjem
obdobju spremenili in vplivali na
spremembe demokratičnih prvin,
ki niso ostale brez odziva. Ze sa-
mo akcija za inovativno družbo,
je sprožila spremembe v organizi-
ranosti gospodarstva, spodbudila
podjetništvo in dala širok razmah
drobnega gospodarstva. Odprav-
tiena je bila - žal zelo pozno
- zgrešena ekonomska politika
SFRJ, ki je temeljila na konceptu
povojne izgradnje, sprejeta so bi-
la dopolnila Ustave SRS in zakon
o ekološkem varstvu. Uveljavil se
je politični pluralizem. Vse to se
seveda nanaša tudi na razmere
v Ljubljani, res pa je, da mnogih

naših prednosti nismo izkoristili
v celoti.

Vprašanje: V programu ste za-
pisali; postali smo neodvisna
stranka svobodnih Ijudi, zavzetih
za kakovostno rast človeškega
življenja, okolja v katerem živi-
mo, za napredek materialnega in
duhovnega blagostanja in šiijenja
človeških pravic in svobode. Ali
lahko te uvodne misli bolj kon-
kretizirate?

Odgovor: Korak v zaželeni
smeri smo prav gotovo že napra-
vili, torej je volilni program le na-
daljevanje že začetega. V prvi vr-
sti se zavzemamo za ljudi, za nji-
hovo bogatejše in lepše življenje
v Ljubljani, kar med drugim po-
meni tudi, zavzemanje za socialno
in politično stabilnost. V ospredje
pa stopata strokovnost, znanje in
demokratično odločanje vseh
prebivalcev Ljubljane. To pa po-
meni tudi da moramo predvsem
prisluhniti ljudem in hitreje upo-
števati in realizirati njihove pri-
pombe in predloge.

Vprašanje: Kaj to pomeni?

Odgovor: Zavzemali se bomo
za napredek kulture in znanosti
in vzpodbujali ustvaijalnost. Ve-
lik je prispevek kulture v procesu
demokracije naše družbe. Zato ji
bomo kot stranka nudili vso pod-
poro ter pri tem upoštevali dej-
stvo, da je kultura po svoji naravi
nestrankarska. Borili se bomo za
razvoj in evropsko kakovost šol-
stva, kot tudi za razbremenitev
šolskih programov in uskladitev
osebnih dohodkov na vseh rav-
neh. yeč bo potrebno vlagati
v znanje in razvoj. Kot novo mož-
nost pa predlagamo, da se zaseb-
no delo razširi tudi v zdravstvo in
otroško varstvo, y specializirano
šolstvo ter v različne dmge inte-
lektualne storitve. V prid žen-
skam, družinam in otrokom se
bomo borili za podaljšanje porod-
niškega dopusta na tri leta in
ustvarjali pogoje za enakopravno
vključevanje žensk v družbeno
dogajanje vključno s profesional-
nim uveljavljanjem žensk, še po-
sebno v obdobju rojevanja. Upo-
kojencem bomo zagotavljali
ustvarjalno in socialno varno živ-
ljenje.

Ljubljana mora postati čisto, le-
po in bogato mesto, zato bomo
podpirali dobre gospodarje. Po-
sebno tiste z ekološko neoporeč-
nimi in razvojno uspešnimi pro-
jekti, zagovarjali enakoprdvnost
različnih lastnih ter se borili za
razvoj mesta kot modernega med-
narodnega poslovnega središča.
Program obsega še vrsto že objav-
ljenih nalog, ki jih bomo lahko
skupno z vsemi prebivalci Ljub-
Ijane tudi uresničili.

Vprašanje: Program 11. kon-
gresa ZKS in OK ZKS danes
stranke demokratične prenoVe ni
samo vodilo politične akcije, tem-
več tudi politična legitimacija na
bližnjih volitvah. Ali je program
dovolj znan našim občanom, ča
ga bodo v celoti sprejeli, se i:o
njem ravnali in ga sprejeli za svo-
jega, oziroma, kaj je bilo v zve.d
z volitvami že napravljenega?

Odgovor: S strani OK ZKS smn
storili vse potrebno. OrganiziraL
posvete z osnovnimi organizacija-
mi o programu in pripravah na
volitve, evidentirali kandidate,
imenovali volilni štab, imenovali
tri komisije: a; za pripavo volilne-
ga programa, b; kadrovsko komi-
sijo in c; komisijo za propagando
in politični marketing.

Kar pa se tiče programa 11.
kongresa in volilnega programa
OK ZKS - SDP pa je zdaj pre-
puščeno našim ljudem, da sami
presodijo, če se lahko poistovetijo
s tem programom in njegovim
uresničevanjem. Le tako bo sle-
herni občan postal nosilec novega
sveta in novih odnosov.

Lojze Cepuš


